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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem fizették még ki az 1242 – A Nyugat 
kapujában stábtagjait?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  atlatszo.hu  portálon  megjelent  „A stábtagok  még  mindig  várják  a  pénzüket  a  tatárjárásos
gigafilmből„ című cikk arról ír, hogy „a hivatalos kommunikáció szerint minden rendben van, de a
valóság  mást  mutat:  a  stábtagok  még  mindig  nem  kapták  meg  a  pénzüket,  pedig  a  Nemzeti
Filmintézet 2,5 milliárd forinttal támogatta a produkciót.”:

„Állítólag a héten fizetnek, de minden héten ezt mondják, és nyernek mindig egy hetet” – mondta el
az egyik alvállalkozó, aki hónapok óta várja, hogy megkapja a pénzét a Nyugat Kapujában Kft.-től.

Mint  azt  korábban megírtuk,  annak  ellenére,  hogy a  Nemzeti  Filmintézet  2,5  milliárd  forinttal
támogatta  az  1242 – A Nyugat  kapujában című nagyszabású  film elkészültét,  február  óta  még
mindig többen várják, hogy hozzájussanak azokhoz a pénzekhez, amivel tartoznak nekik.

Júliusi cikkünk után többen megkerestek minket azzal, hogy nekik is tartoznak, beleértve többeket is
az angol stábból is. Forrásaink jelezték, hogy hónapok óta igyekeznek felvenni a kapcsolatot Sipos
Kornéllal, aki sokáig nem reagált, aztán kitérő válaszokat adott a kérdésekre, csakúgy, mint a film
angol producere, aki Siposhoz irányította a pénzük miatt aggódó dolgozókat.

(…)

Azt többen is elmondták, valószínűleg azért elsőfilmes vágó vágta a filmet, mert Sipos Kornél nevét
meghallva  mindenki  menekül,  hiszen  az  elmúlt  évtizedekben  több  produkció  munkatársai  nem
kapták meg a nekik járó pénzt.



„Ki kér fel producernek egy olyan embert, akit biztonsági őrök kísérnek ki a munkahelyéről?” –
utalt az egyik érintett arra, hogy Sipos Kornélnak egy esetben így kellett távoznia.

Az  ügyben  kerestük  a  Nemzeti  Filmintézetet,  arra  keresve  válaszokat,  hogy  megtörténtek-e  az
elmaradt kifizetések, milyen fázisban van jelenleg a film, mikorra tervezik a premiert, és mikor lesz
minden számla rendezve – ha ez eddig nem történt még meg. Kérdéseinkre azonban nem kaptunk
választ.

Információink  szerint  a  háttérben  dolgoznak  azon,  hogy  a  kifizetések  megvalósuljanak,  de
igyekeznek a botrányt elkerülve tevékenykedni, mert ahogy valaki fogalmazott: „Ebbe a filmbe több
pénzt már biztosan nem rak be az állam, de ha nem készül el, az órási blama lesz.”

 

Kérdezem Önt:

Miért nem fizették még ki az 1242 – A Nyugat kapujában stábtagjait?

 

Budapest, 2023. október 5.
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